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طرحتوزیعکالابرگامسالادامهمییابد
سرپرست ریاست جمهوری تصویب نامه هیأت وزیران در 
خصوص تمدید اجرای طرح توزیع کالابرگ الکترونیکی برای 

سال جاری را به دستگاه های مربوطه ابلاغ کرد. 
« سرپرست ریاست جمهوری تصویب نامه  »محمد مخبر
۹ اردیبهشت هیأت وزیران در خصوص استمرار اجرای طرح 
کالابرگ الکترونیکی در سال ۱۴۰۳ را در تاریخ ۱۶ اردیبهشت به 
وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی و سازمان برنامه و بودجه کشور 
ابلاغ کرد.  بر اساس این مصوبه، وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 
ح مذکور از محل اعتبارات  مکلف است نسبت به اجرای طر
مصرح در قانون بودجه کل کشور سال ۱۴۰۳ اقدام کند.  اقلام 
کالاهای اساسی مشمول طرح کالابرگ الکترونیکی و همچنین 
نحوه توزیع این یارانه مطابق با مصوبات ستاد هماهنگی 
اقتصادی دولت است.  سازمان برنامه و بودجه منابع این طرح 
را تا زمان ابلاغ بخش دوم قانون بودجه سال جاری به صورت 
علی الحساب تأمین می کند.  سازمان برنامه و بو دجه مکلف 
است ۲۰ هزار میلیارد تومان به شرکت مجری کالابرگ فجرانه 
)از شرکت های تابعه وزارت رفاه( بابت تسویه بدهی دولت به 
فروشگاه های طرف قرارداد به صورت علی الحساب از بودجه 

عمومی قرار دهد. 

است دامنهنوسانبورسفعلابرقرار
دامنه نوسان معاملات سهام که از یکم خرداد مثبت و 
منفی دو درصد و صندوق های سهامی مثبت و منفی چهار 
درصد از سوی هیات مدیره سازمان بورس و اوراق بهادار 
تعیین شده بود، تا اطلاع ثانوی برقرار است.  سازمان بورس و 
اوراق بهادار شامگاه ۳۱ اردیبهشت با هدف حمایت از حقوق 
سهامداران و جلوگیری از تداخل در فرآیندهای بازارهای 
سرمایه که ذی نفعان وسیعی دارد، تشکیل جلسه داد.  در این 
جلسه موضوعاتی از قبیل بررسی درخواست های جاری چند 
نهادهای مالی، موافقت با تغییر سهامداری یک نهاد مالی، 
اصلاح دستورالعمل مرتبط با صندوق های سرمایه گذاری مطرح 
و تصمیمات لازم اتخاذ شد. همچنین در این جلسه، دامنه 
نوسان معاملات سهام مثبت و منفی دو درصد و صندوق های 
کنون نیز طبق  سهامی مثبت و منفی چهار درصد تعیین شد.  ا
آنچه سازمان بورس اعلام کرده، این دامنه نوسان برای معاملات 
سهام و صندوق های سهامی تا اطلاع ثانوی برقرار است و هرگونه 

تغییر در این زمینه از سوی سازمان اعلام خواهد شد. 

۱۰میلیاردگذشت برایوارداتاز تامینارز
سخنگوی مرکز مبادله ارز و طلای ایران با اعلام اینکه از 
ابتدای فروردین ماه امسال تا ۴ خرداد ماه، ۱۰ میلیارد و ۱۸۵ 
میلیون دلار ارز برای واردات تامین شد، گفت: ۲ میلیارد و ۵۵۷ 
میلیون دلار برای واردات کالاهای اساسی و دارو با قیمت ۲۸ 
هزار و ۵۰۰ تومان تامین شده است.   اصغر بالسینی در خصوص 
آخرین وضعیت تامین ارز در مرکز مبادله ارز و طلای ایران، اظهار 
داشت: از ابتدای فروردین ماه امسال تا ۴ خرداد ماه، ۱۰ میلیارد 
و ۱۸۵ میلیون دلار ارز برای واردات کالاهای اساسی، دارو، 
کالاهای تجاری و بازرگانی، واردات در مقابل صادرات و خدمات 
تامین شده است.  سخنگوی مرکز مبادله افزود: برای کالاهای 
، برای کالاهای  اساسی و دارو ۲ میلیارد و ۵۵۷ میلیون دلار
تجاری و بازرگانی ۵ میلیارد و ۵۱۴ میلیون دلار و برای خدمات 
۲۳۳ میلیون دلار و برای واردات در مقابل صادرات یک میلیارد 
و ۸۸۱ میلیون دلار تامین ارز صورت گرفت.  وی ادامه داد: 
برای واردات کالای اساسی کشاورزی شامل گندم، دانه های 
، برای  روغنی و نهاده های دامی ۲ میلیارد و ۱۶۴ میلیون دلار
دارو، مواد اولیه دارویی و تجهیزات پزشکی ۳۹۳ میلیون دلار و 
در مجموع ۲ میلیارد و ۵۵۷ میلیون دلار برای کالای اساسی و 
دارو ارز با نرخ ۲۸۵۰۰ تومان با هدف حمایت از مصرف کنندگان 
و دسترسی اقشار جامعه به کالاهای ضروری با قیمت ارزان تر 
پرداخت شد.  بالسینی بیان کرد: تامین ارز نیمایی برای صنایع 
حمل و نقل و خودرو ۸۳۵ میلیون دلار، صنایع تجهیزات برق و 
الکترونیک ۷۷۱ میلیون دلار، صنایع معدنی ۴۳۸ میلیون دلار، 
ماشین آلات و تجهیزات تولید ۴۰۵ میلیون دلار و منسوجات 
ک ۳۰۲ میلیون دلار صورت گرفته است. این گروه های  و پوشا
صنایع همچنین به ترتیب ۴۸۳، ۱۰۳، ۳۸۵، ۲۸۲ و ۱۷ میلیون دلار 
ارز توافقی یا واردات در مقابل صادرات تا پایان روز ۴ خرداد ماه 
دریافت کرده اند.  سخنگوی مرکز مبادله ارز و طلای ایران با بیان 
اینکه نرخ تامین ارز در سامانه نیما ۴۱هزار تومان و در سرفصل 
واردات در مقابل صادرات نرخ به صورت توافقی است، گفت: 
همچنین ۲ میلیارد و ۷۶۳ میلیون دلار ارز نیمایی و ۶۱۱ میلیون 
دلار ارز واردات در مقابل صادرات به سایر صنایع اختصاص 
داده شده است.  بر اساس این گزارش، روز ۵ خرداد ماه ۱۴۰۳ 
در تالار اسکناس ارز مرکز مبادله ایران، دلار با نرخ ۴۴ هزار و ۸۱۱ 
تومان، یورو با نرخ ۴۸ هزار و ۶۲۶ تومان و درهم با نرخ ۱۲ هزار و 
۲۰۱ تومان مورد مبادله قرار گرفت. به همین ترتیب تالار حواله ارز، 
شاهد مبادله دلار با نرخ ۴۱ هزار و ۸۴۰ تومان، یورور با نرخ ۴۵ هزار 

و ۴۰۲ تومان و درهم با نرخ ۱۱ هزار و ۳۹۲ تومان بود. 

تصویباختصاصکودیارانهایبهپنبه
ح پنبه وزارت جهاد کشاورزی از اختصاص کود  مجری طر
یارانه دار برای کشت پنبه خبر داد و گفت: طبق مصوبه جدید 
دولت سیزدهم و وزارت جهاد کشاورزی، کود یارانه ای به کشت 
، ابراهیم هزارجریبی،  پنبه هم تعلق می گیرد.به گزارش  مهر
مجری طرح پنبه وزارت جهاد کشاورزی، قطع برق چاه های 
آب کشاورزی برای مناطق گرم پنبه کاری را تهدیدی برای اجرای 
الگوی کشت این محصول دانست و از وزارت نیرو خواست 
ساعات قطعی برق در این مناطق را کاهش دهد.وی افزود: 
ادامه قطع برق چاه های آب کشاورزی در مناطق پنبه کاری 
منجر به کاهش سطح زیر کشت پنبه و محقق نشدن برنامه 
الگوی کشت این محصول، کاهش عملکرد تولید در واحد سطح 
و کاهش کیفیت پنبه تولیدی خواهد شد.وی با بیان اینکه بر 
اساس الگوی کشت، امسال ۱۱۵ هزار و ۵۳۰ هکتار کشت پنبه 
برنامه ریزی شده است، اذعان کرد: پیش بینی می شود از این 
کید کرد: در  سطح ۳۸۳ هزار تن وش به دست آید.هزارجریبی تا
صورتی که آبیاری در اوج نیاز آبی گیاه، با قطع برق چاه های آب 
کشاورزی کم شود به برنامه الگوی کشت و تولید پنبه در سال 

جاری دست نخواهیم یافت.

اخبار

ناشیاز آیابارشهایاخیر
تغییراتاقلیمیاست؟

مخاطرات  بررسی  دفتر  مدیرکل 
سازمان  زیست محیطی  زمین شناسی، 
کید بر اینکه تنها راه مدیریت  زمین شناسی با تا
آنهاست،  با  پدیده های طبیعی، سازگاری 
گفت: الگوهای بارشی کشور تقریباً از حدود 
۵ سال پیش، تغییرات اساسی پیدا کرده و با 
سیل های خیلی شدیدی مواجه می شویم.
رضا شهبازی اظهار داشت: در شرایطی قرار 
داریم که پدیده هایی مثل سیل را دیگر نباید 
مخاطره بدانیم؛ چرا که این پدیده بر اساس 
روندهایی که از سال ۹۷ شروع شده به هنجار 
ایران تبدیل شده است و این ما هستیم که 
باید خود را با »نعمت سیل« سازگار کنیم. وی 
در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا بارش های 
اخیر را می توان یک پدیده ناشی از تغییرات 
اقلیمی دانست؟ افزود: الگوهای بارشی کشور 
تقریباً از ۶-۵ سال پیش، تغییرات اساسی 
کنون در حالی  پیدا کرده و از اسفند سال ۹۷ تا
که به صورت عمومی شرایط خشکسالی را در 
گهان با سیل های  کشور تجربه می کنیم، به نا
خیلی شدیدی که خسارت های زیادی به 
بار می آورند مواجه می شویم. مدیرکل دفتر 
بررسی مخاطرات سازمان زمین شناسی ادامه 
داد: به عبارت دیگر در عین حالی که کمبود 
که انتظار نمی رود  آب داریم، در مناطقی 
حجم بسیار زیادی آب در یک بازه زمانی بسیار 
گر الگوهای وقوع  کوتاه روان آب می شود. ا
رخدادهای جوی را پیدا نکنیم و خود را آماده 
بهره برداری از آن نکنیم و تطابق نپذیریم، 
تبدیل  سیل«  »مخاطره  به  بارش،  نعمت 
پیش بینی  قابل  درباره  می شود.شهبازی 
بودن الگوهای بارشی خاطرنشان کرد: وقتی 
را  الگویی تکرارشونده  بازه زمانی،  در یک 
بلندمدت  زمانی  بازه  در  کم کم  می بینیم، 
را پیش بینی  پدیده  آن  می توانیم »روند« 
کنیم و در واقع از تکرار الگوهاست که روندها 
قابل شناسایی می شوند.وی با بیان اینکه 
که در  کنیم  نتوانیم پیش بینی  الان  شاید 
تیرماه چه اتفاقی می افتد، تصریح کرد: وقتی 
به سابقه بلندمدت بارش های تیر و مرداد 
سیلاب های  سابقه  یعنی  می کنیم،  توجه 
شمال تهران، امامزاده داوود و جاده چالوس 
و... را رصد می کنیم، آن وقت می توانیم انتظار 
داشته باشیم که در فصل های نامتعارف سیل 
داشته باشیم.مدیرکل دفتر بررسی مخاطرات 
و  زمین شناسی  سازمان  زیست محیطی 
کید بر اینکه  ، با تا کتشافات معدنی کشور ا
در شرایطی قرار داریم که دیگر باید خود را با 
چنین روندهایی سازگار کنیم، افزود: هنوز 
برای پیش بینی دقیق زود است و پدیده هایی 
مثل سیل طالقان در اسفند ۹۷، سیل ۹۸ در 
لرستان، خوزستان و گلستان یا سیل اخیر 
سیستان و بلوچستان از این پس دیگر نباید 
برای ما عجیب باشد و ما فقط باید خود را با 
آن سازگار کنیم. شهبازی درباره سازگاری با 
این پدیده الگوی بارشی در کشور و استفاده 
گر ما خودمان را با  بهینه از آن، تصریح کرد: ا
این الگوهای بارشی سازگار نکنیم حاصل 
گر  ک است؛ اما ا فقط سیل و فرسایش خا
سازگار شویم سیل یک فرصت برای تامین آب 
است، به همین دلیل برنامه های آبخیزداری 
و آبخوان داری به شدت اهمیت پیدا می کند. 
به گفته وی، فرونشست به معنای از دست 
دادن تمام آبخوان نیست، ولی نشانه ای 
است برای اینکه باید برای باقیمانده آبخوان 
تلاش کرد و خوشبختانه راه هایی برای نجات 
آن وجود دارد.مدیرکل دفتر بررسی مخاطرات 
مهندسی  و  زیست محیطی  زمین شناسی، 
کتشافات معدنی  سازمان زمین شناسی و ا
آبخوان داری،  ترکیب،  کرد:  تصریح  کشور 
آبخیزداری و دانش زمین شناسی است که 
سیل  نعمت  به  را  سیل  مخاطره  می تواند 
کند و تمرکز صرف بر روی خطرساز  تبدیل 
درستی  روش  طبیعی،  پدیده های  بودن 
کید  در مواجهه با آنها نیست.شهبازی با تا
بر اینکه باید از فرصت هایی که طبیعت در 
اختیارمان قرار می دهد برای تطابق با شرایط 
استفاده کرد، افزود: تنها در این صورت است 
که الگوی مدیریتمان نیز تغییر می کند و وقتی 
بدانیم کدام مناطق به چه دلیلی و با چه اندازه 
و حجمی درگیر پدیده هایی مثل سیل، زلزله، 
فرونشست، گرد و غبار و.... می شوند، این 

شمایید که باید تغییر کنید نه طبیعت.

افت۱۷هزارواحدی
شاخصبورس

شاخص کل بازار سرمایه روز )شنبه( ۱۶ هزار 
و ۹۶۸ واحد افت کرد و در کانال دو میلیون و 
۹۷ هزار واحد قرار گرفت. شاخص کل بازار 
سرمایه روز ۰.۸ درصد کاهش یافت. شاخص 
هم وزن نیز ۰.۶۲ درصد افت کرد و در کانال 
۶۸۹ هزار واحدی قرار گرفت. در این بازار ۲۳۷ 
هزار معامله به ارزش ۴۸ هزار میلیارد ریال 
انجام شد. دیروز به ترتیب نمادهای فولاد، 
فملی، شپنا و فارس بیشترین تاثیر مثبت را بر 
شاخص کل بازار سرمایه گذاشتند. در مقابل 
نمادهای کویر و تایرا بیشترین تاثیر منفی را 
بر شاخص کل داشتند. شاخص کل فرابورس 
هم ۰.۸۹ درصد افت کرد و در کانال ۲۲ هزار و 
۸۴۳ واحد قرار گرفت. در این بازار بیشترین 
و  اساسی  فلزات  گروه  به  معاملات  حجم 

خودرو رسید.

آرمان ملی: بحران کمبود آب و انرژی فقط مختص به یک 
منطقه و یک کشور نیست و ایران هم از این قاعده دور نمانده 
است، اما استفاده بهینه از منابع طبیعی مزیتی است که ایران 
با وجود در اختیار داشتن ظرفیت انرژی خورشیدی و باد 
می تواند تا حد زیادی به کمبود انرژی برق غلبه کند، اما قطعاً 
چنین امری نیازمند مدیریت مناسب در حوزه اجتماعی، 
اقتصادی و... است. »هوشمندسازی« یکی از رویکردهایی 
کثر کشورها در سطح کلان از آن به منظور  است که امروزه ا
دلیل  به  ایران  اما  می جویند  بهره  بهینه  توزیع  و  مصرف 
مشکلاتی درحوزه تامین سرمایه و کمبود نیروهای متخصص 

و همچنین تحریم ها و... از آن محروم است. 

   زیرساخت های قدیمی و هدررفت منابع آبی
گزارش »آرمان ملی«، با وجود اینکه ایران به عنوان  به 
اما  می شود،  شناخته  محدود  آبی  منابع  با  کشوری 
زیرساخت های قدیمی باعث هدررفت بسیار آب ناشی از 
شبکه های توزیع آب فرسوده و تصفیه خانه های قدیمی 
که نیاز به تعمیرات و اصلاحات یا تعویض دارند.  می شود 
کارشناسان در این حوزه معتقدند؛ بسیاری از کنتورهای آب 
در ایران قدیمی هستند یا وجود ندارند و اندازه گیری دقیق 
مصرف آب را دشوار می کند. از سوی دیگر سطوح بالای نمک 
موجود در منبع آب در برخی از مناطق می تواند باعث خوردگی 
لوله ها شده و منجر به نشت و آلودگی شود، این در حالی است 
که بسیاری از شرکت های آب در ایران فاقد زیرساخت های 
فناوری اطلاعات لازم برای پشتیبانی از سیستم های مدیریت 
هوشمند آب هستند. در مقایسه با شرایط کنونی و موجود 
کشورهای جهان در رویکردی نوآورانه از  در ایران، دیگر 
شبکه های توزیع آب قدیمی فاصله گرفته اند و با بهره گیری از 
ابزار و تجهیزات هوشمند سعی در به حداقل رساند هدررفت 

آب دارند. 

کارآمد     تحریم ها و مدیریت نا
تحریم ها و نبود مدیریت مناسب از منابع و سرمایه های 
موجود در بخش خصوصی باعث فرسوده شدن شبکه برق 
ایران شده، این درحالی است که تقاضای انرژی ایران به 
سرعت در حال افزایش است که بر شبکه فشار وارد می کند و 
نیاز به مدیریت کارآمدتری دارد، اما با وجود زیرساخت های 
ضعیف و نامطلوب همچنان بسیاری از کنتورهای برق در ایران 
قدیمی هستند یا وجود ندارند و اندازه گیری دقیق مصرف 
انرژی را دشوار می کند. استفاده از کنتورهای هوشمند و به 
روزرسانی نیروگاه ها و نیاز مبرم به اصلاحات در آن ها ضرورتی 
است که به دلیل نبود سرمایه لازم به تاخیر افتاده و دولت 
نیز تنها راهکار را در حال حاضر به منظور تامین برق خانگی و 
کاهش پیامدهای و عوارض نامطلوب احتمالی در این بخش، 
گفته  که به  به قطع برق صنایع روی آورده است، معضلی 

کارشناسان باعث سکته صنایع و کاهش نرخ تولید و در نهایت 
توقف رشد و توسعه اقتصاد در کشور می شود. 

   تامین مالی چالش اصلی هوشمندسازی 
هر دو بخش آب و برق در ایران با محدودیت های مالی 
مواجه هستند که سرمایه گذاری در طرح های هوشمندسازی 
را دشوار می کند، تحریم و شرایط دشوار سرمایه گذاری در داخل 
کشور باعث شده تا به روزرسانی فناوری های لازم در این صنایع 
دچار وقفه شود و استانداردهای تولید و توزیع در صنایع آب 
و برق از سطح جهانی فاصله بگیرد. فقدان استانداردسازی 
در بخش های آب و برق ایران می تواند ادغام فناوری های 
گذاشتن بهترین شیوه ها را دشوار  ک  هوشمند و به اشترا
کند. مهاجرت باعث کمبود متخصصان ماهر و متخصص در 
شبکه های هوشمند و فناوری های مدیریت هوشمند آب 
شده و در چالش های موجود در این بخش افزوده شده است. 

   روزنه امید رفع چالش های کمبود برق 
به گفته علیرضا پرنده مطلق، معاون فنی مهندسی ساتبا در 
سال جاری با ساخت سامانه های مقیاس کوچک حمایتی در 
سال ۱۴۰۳ جهش خوبی خواهیم داشت و به ساخت ۱۱۰ هزار 
سامانه مقیاس کوچک در سال ۱۴۰۳ در بخش حمایتی دست 
پیدا کنیم. بر این اساس گویا سیاستگذاران کشورمان نیز به 
اهمیت توسعه تجدیدپذیرها پی برده و در قوانین و مقررات بر 
کید کرده   اند؛ اما متاسفانه به رغم تکالیف قانونی موجود  آن تا
از جمله بند »ب« سیاست   های کلی نظام جمهوری اسلامی 
ج در  ایران در مورد انرژی مصوب سال ۱۳۷۹، قوانین مندر
برنامه      های پنج   ساله اقتصادی- اجتماعی کشور، قانون اصلاح 
الگوی مصرف انرژی، قانون رفع موانع تولید رقابت   پذیر و ارتقای 
، مصوبه شورای   عالی انرژی در خصوص سند  نظام مالی کشور
چشم   انداز تولید و مصرف گاز طبیعی در افق ۱۴۲۰ مبنی بر تعیین 
سهم ۲۵ هزار مگاواتی برای احداث نیروگاه   های تجدیدپذیر 
و...، همچنان سهم انرژی   های تجدیدپذیر از کل عرضه انرژی 
کشور بسیار ناچیز است و از برنامه   های مصوب بسیار فاصله 
دارد، به   گونه   ای که در حال حاضر سهم حوزه تجدیدپذیرها در 
تامین انرژی به کمتر از هزار مگاوات می   رسد. از سوی دیگر طبق 
تعهدات ایران در توافق نامه پاریس، کاهش ۴درصدی گازهای 
گلخانه   ای تا سال ۲۰۳۰ توافق شده است، با توجه    به اینکه در سال 
کسیدکربن  ۲۰۱۸، در کشورمان معادل ۶۰۰میلیون تن گاز دی   ا
تولید شده، مطابق این توافق نامه، باید تولید گاز مذکور تا سال 
۲۰۳۰ به میزان ۲۴میلیون تن کاهش یابد که برای این منظور 
باید بالغ بر ۴ هزار مگاوات از نیروگاه   های فسیلی با نیروگاه   های 

تجدیدپذیر جایگزین شود. 

   دستاوردهای هوشمندسازی 
استفاده از کنتورهای هوشمند آب برای نظارت بر مصرف 

آب در زمان واقعی، کاهش آب بدون درآمد )NRW( و بهبود 
کارایی کلی شبکه توزیع آب، سیستم های کنترل نظارتی و 
جمع آوری داده ها )SCADA( برای نظارت و کنترل فرآیندهای 
تصفیه و توزیع آب، سیستم های نشت یابی پیشرفته برای 
شناسایی و مکان یابی نشتی ها در شبکه توزیع آب، راه اندازی 
شبکه هوشمند برق با امکان ادغام منابع تجدیدپذیر و بهبود 
کارایی، راه اندازی سیستم های  مدیریت شبکه و افزایش 
AMI برای نظارت بر مصرف برق با هدف رصد میزان مصرف 
کنترل و مصرف بهینه  کنندگان با هدف  از سوی مصرف 
و... از جمله اقداماتی است که از سوی ایران طی سال های 
اخیر صورت گرفته است، بر این اساس؛ پیش بینی می شود 
پروژه شبکه هوشمند آب باعث صرفه جویی در حدود ۳۰ 
درصد از منابع آبی کشور شود که معادل تقریبا۱/۵ میلیارد 
مترمکعب آب در سال است. همچنین انتظار می رود پروژه 
که  کاهش دهد  شبکه هوشمند تلفات برق را تا ۱۰ درصد 
معادل تقریباً ۱/۵تراوات ساعت برق در سال است. علاوه بر 
این هوشمندسازی در بخش های آب و برق ایران مزایای 
متعددی از جمله کاهش تلفات آب، بهبود بهره وری انرژی، 
افزایش شفافیت، اشتغال زایی و پایداری محیط  زیست را به 
همراه داشته است. صرفه جویی های تخمین زده شده از این 
ابتکارات قابل توجه است و اهمیت هوشمندسازی در بهینه 
سازی تخصیص منابع و بهبود کارایی کلی این بخش های 

حیاتی را برجسته می کند. 

   موانع پیش روی هوشمندسازی آب و برق
اما باوجود پیشرفت های صورت گرفته در هوشمندسازی 
صنایع آب و برق ایران، هنوز چالش های متعددی وجود 
که در صورت شناسایی آن ها و برنامه ریزی مناسب  دارد 
می توان به چالش های موجود در این بخش غلبه کرد. نبود 
سرمایه و تامین مالی مناسب از مشکلات اصلی پیاده سازی 
فناوری های هوشمند محسوب می شود ومانع از مدیریت 
مطلوب بر منابع آب و برق در کشور می شود. از سوی دیگر 
اتکای فزاینده به فناوری های هوشمند نیز نگرانی هایی را 
در مورد امنیت سایبری ایجاد می کند، زیرا پتانسیل حملات 

سایبری افزایش می یابد. 
در حقیقت اجرای موفقیت آمیز فناوری های هوشمند نیز 
گاهی و آموزش عمومی است، زیرا مصرف کنندگان  نیازمند آ
باید مزایا و پیامدهای فناوری های هوشمند را درک کنند. 
کی است؛ هوشمندسازی صنایع آب و برق  این گزارش حا
ایران فرآیندی مستمر است که نیازمند سرمایه گذاری، نوآوری 
و همکاری قابل توجه بین دولت، صنعت و مصرف کنندگان 
است. در حالی که چالش هایی وجود دارد که باید به آنها 
پرداخته شود، مزایای فناوری های هوشمند، از جمله افزایش 
کارایی، کاهش هزینه ها و بهبود خدمات، این تلاش را ارزشمند 

می کند. 

رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: 
قیمت طلا در بازار به ثبات نسبی رسیده و با 
توجه به اصلاحاتی که در سامانه جامع تجارت 
صورت گرفته است مردم می توانند با آرامش 
گزارش  نسبت به خرید طلا اقدام کنند. به 
ایلنا، نادر بذرافشان، رئیس اتحادیه طلا و 
جواهر نقره و سکه تهران ضمن عرض تسلیت 
امیرعبداللهیان،   ، جمهور رئیس  شهادت 
هیأت همراه و پرسنل پرواز گفت: اعضای 
صنف طلا و جواهر و سکه در مورد برخی از 
قوانین مالیاتی اعتراض داشتند، البته این 
اعتراض تنها به دلیل افزایش مالیات ها نبوده 
و مهم ترین خواسته ما اصلاحات در ضرایب 

مالیاتی است.
اعتراض  اصلی  موضوع  اما  افزود:  وی 
صنف متبوع ما، اجرایی شدن سامانه جامع 
تجارت بدون اصلاحات مورد نظر طلاسازان 
و طلافروشان بود و جلسات متعددی نیز 
ذیربط  مسئولین  با  گذشته  هفته  دو  طی 
داشته ایم که خروجی آن اصلاحاتی نسبت 
به ثبت سرمایه و ثبت آنی بوده است.رئیس 
اتحادیه طلا و جواهر، نقره و سکه تهران گفت: 
گرچه هنوز نیاز به اصلاحات بیشتری است، 
اما کسبه بازار از روز شهادت رئیس جمهور با 
احساس همدردی نسبت به این اتفاق تلخ و 
اعلام اتحادیه نسبت به بازگشایی واحدهای 
صنفی شان اقدام کردند؛ بدین ترتیب بازار طلا 

به صورت رسمی بازگشایی شده و واحدهای 
صنفی مشغول انجام فعالیت اقتصادی خود 
هستند.بذرافشان ادامه داد: جلسات ما با 
کارگروه تخصصی از طریق اتاق اصناف تهران 
به جهت ادامه پیگیری ها و مطالبات صنفی 
و اصلاحاتی که این سامانه نیاز دارد به طور 
کید کرد: اجرایی  مرتب برگزار می شود.وی تا
برای  اصلاحات  بدون  سامانه  این  شدن 
آسیب های  صنعت طلا و جواهر می تواند 
جدی به همراه داشته باشد.رئیس اتحادیه 
طلا و جواهر نقره و سکه تهران با اشاره به اینکه 

مشکلاتی که اجرایی شدن این سامانه برای 
حوزه صنعت ما به وجود آورده از طریق کارگروه 
تخصصی طلا جواهر و نقره و سکه اتاق اصناف 
تهران رفع خواهد شد، گفت:متاسفانه این 
سامانه باعث شده که یک شرایط بحرانی و 
رکود در حوزه صنعت ما به وجود آمده و به 
جرات می توان گفت ۱۰ درصد هم از ابتدای 
سال تولید نداشته ایم .بذرافشان در ادامه 
گفت: با توجه به شعار سال که جهش تولید 
با مشارکت مردم نامگذاری شده و گذشت 
دو ماه از ابتدای سال، امیدواریم که با رویکرد 

مسئولین نسبت به این سامانه به سمت 
و سوی شرایط مطلوب برای حوزه صنعت 
، سکه و نقره برویم.او اضافه کرد:  طلا و جواهر
اصلاحیه سامانه جامع تجارت که به تصویب 
رسید در مورد سرمایه و ثبت آنی بود البته 
کان نیاز به اصلاحات بیشتری نیز هست و  کما
پیشنهاد ما تعلیق شش ماهه برای این قانون 
و کاربردی شدن آن است .رئیس اتحادیه طلا 
کید بر اینکه  و جواهر نقره و سکه تهران با تا
تجربه نشان داده هر زمان که نسبت به خرید 
طلا اقدام شود، این سرمایه گذاری بسیار 
امن و تضمینی بوده است، گفت: قیمت ها 
که در اوج قرار  گذشته  نسبت به یک ماه 
داشتند و نسبت به عرف بازار جهانی افزایشی 
که تحلیلگران  شده است و طبق تحلیلی 
بازارهای جهانی از این حوزه ارائه داده اند 
خ طلا  تا پایان سال میلادی شاهد افزایش نر
خواهیم بود، اما درحال حاضر کاهش نسبی 
و یا ثبات خوبی را در بازار شاهدیم.بذرافشان 
ادامه داد: احتمال کاهش قیمت با توجه 
به شرایط انس جهانی، بازار و ... کم است، 
اما با  افزایش قیمت جهانی در دراز مدت، 
بازارهای داخلی نیز طبیعتا به این مسأله 
کنش نشان خواهند داد. وی در پایان  وا
گفت: قیمت ها دارای ثبات نسبی شده اند 
و مردم می توانند به راحتی نسبت به خرید 

مصنوعات طلا و سکه اقدام کنند.

رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران:

شاهد ثبات نسبی در بازار طلا هستیم
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هوشمندسازی؛ حلقه مفقوده حل بحران آب و برق
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